

Jahrgang

Obst- und Weinbau



Das Rathfinny Wine Estate in Sussex bringt seinen ersten Schaumwein 2018 heraus, pflegt aber jetzt schon ein vielfältiges Weintourismus-Angebot.

(FOTO: ZVG RATHFINNY WINE ESTATE)

lokalen und handwerklich erzeugten Lebensmitteln erhöhte die Nachfrage nach englischen und walisischen Schaumweinen. Eine Flasche kostet im Endverkauf £ 25.– bis 30.– (Fr. 32.– bis 45.–) und somit etwas weniger als die meisten Champagner der grossen Häuser. Eine Flasche English Sparkling Wine kann aber durchaus auch kostspieliger sein. Lange war der «Tillington» von Nyetimier mit einem Endverkaufspreis von £ 75.– (ca. Fr. 96.–) der teuerste englische Schaumwein. Zum St. George's Day (23. April) lancierte die Chapel Down Winery in den North Downs in Kent letztes Jahr den «Kit's Coty Cœur de Cuvée 2013», zu sogar £ 99.99 (ca. Fr. 128.–).

Qualität in der Luft wie auf Erden

Die Qualität englischer Schaumweine überzeugte auch die Fluglinie «British Airways». Sie servierte 2016 den First-Class-Passagieren erstmals während sechs Monaten einen englischen Schaumwein, den «Vintage Blanc de Blancs» von Bolney Wine Estate in West Sussex. Und was über den Wolken ankommt, taugte auch auf Erden! 2015 taufte Queen Elisabeth II die «Britannia» (das neuste Kreuzfahrtschiff der P&O-Reederei und grösste im UK) mit einer Nebukadnezar-Flasche (15 L). Es zersplitterte also der Inhalt von 20 Standard-Flaschen der Wiston Estate Winery (South Downs, Sussex) am Schiff.

Beflügelter Export!

Die Erfolge auf dem Heimmarkt, aber auch der Zerfall des Britischen Pfunds beflügeln die Exporte. Zurzeit werden englische (Schaum-)Weine nach 27 Ländern exportiert, und die Menge nimmt von Jahr zu Jahr stark zu. Hauptabnehmer sind die USA, Japan, China und Hong Kong, aber auch Skandinavien, die Benelux-Staaten, Frankreich und Deutschland. Und selbst in der Schweiz sind bereits englische Schaumweine erhältlich. Es wird erwartet, dass in den nächsten fünf Jahren etwa ein Viertel der englischen Produktion im Ausland getrunken wird.

Weintourismus

Zur Entwicklung der englischen und walisischen Weinindustrie gehört auch ein attraktives Tourismus-Angebot. (Schaum-) Weinproduzenten bieten lehrreiche Führungen, gehobene Verpflegung und komfortable Übernachtungsmöglichkeiten an. Rathfinny Wine Estate in Sussex bringt seinen ersten Schaumwein zwar erst 2018 heraus, bietet aber jetzt schon Tour-Events, Besichtigungen, Degustationen, Verpflegung und Übernachtungen an. Den interessierten Weintouristen hilft bei der Planung eine von der Branchenorganisation erstellte (interaktive) Karte mit einer Liste aller Produzenten. Eine der jüngsten Weintourismus-Attraktionen ist das Mannings Heath Golf Club & Wine Estate-Projekt in West Sussex, bei dem einer der beiden 18-Loch-Golfplätze auf neun Loch reduziert wurde, um Platz

mission

Date: 12.01.18
Publication: Swiss Journal of Pomology and
Viticulture
Circulation: 2,600

English Sparkling Wine III: Success in the domestic market!

The demand for English and Welsh sparkling wine is here! The United Kingdom (UK) is the second largest market for champagne after France. However, as a result of the devaluation of the British pound following the Brexit vote, imports became more expensive, with the result that champagne consumption declined sharply (also due to competition from Prosecco).

Handle to own product

What is more obvious than the approach to domestic products? Also the trend too local and artisan foods increased demand for English and Welsh sparkling wines. A bottle costs £ 25.- to 30.- (Fr. 32.- to 45.-) in the final sale, which is a little less than most champagnes of the big houses. A bottle of English Sparkling Wine can also be more expensive. For a long time, the "Tillington" from Nyetimer was the most expensive English sparkling wine, with a final selling price of £ 75.- (around CHF 96.-). On St. George's Day (April 23), the Chapel Down Winery launched the Kit's Coty Cœurde Cuvée 2013 in the North Downs, at £ 99.99.

Quality in the air as on earth

The quality of English sparkling wines also convinced the airline British Airways. In 2016, for the first time in six months, it served first-class passengers an English sparkling wine, the "Vintage Blanc de Blancs" by Bolney Wine Estate in West Sussex. And what about arriving to the clouds, it was also good Earth! In 2015 Queen Elizabeth II baptized the Britannia (the newest cruise ship the P & O shipping company and the largest in the UK) a Nebuchadnezzar bottle (15 L). It breaks up so the content of 20 standard Flaschender Wiston Estate Winery (South Downs, Sussex) at the ship.

Winged export!

The successes in the home market, but also the collapse of the British pound, are boosting exports. At the moment, English (frothy) wines are exported to 27 countries, and the quantity is increasing rapidly from year to year. The main buyers are the USA, Japan, China and Hong Kong, but also Scandinavia, the Benelux countries, France and Germany. And even in Switzerland, sparkling wines are already available. It is expected that about one quarter of English production will be consumed abroad over the next five years.

Wine tourism

The development of the English and Welsh wine industry also includes an attractive tourism offer. (Foam) wine producers offer instructive guides, upmarket food and comfortable overnight accommodation. Although Rathfinny Wine Estate in Sussex will release its first sparkling wine in 2018, it already offers tour events, tours, tastings, meals and overnight stays. Interested wine tourists can use an industry-specific (interactive) map with a list of all producers. One of the youngest wine tourism attractions is the Mannings Heath Golf Club & Wine Estate project in West Sussex in both 18-hole golf courses has been reduced to nine holes to Platzfur to create a vineyard. The 100-year-old golf course is to become South Africa's first golf and wine experience in the United Kingdom. "Well then, keep calm and drink English sparkling wine"! Further

information: www.englishwineproducers.co.uk

mission